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– Dette er så ille at det må til kraftfulle tiltak. Først og fremst må alle ha utstyr som tåler norske vinterforhold. Det gjelder busser, biler i hjemme-
sykepleien og skinnegående materiell, skriver innsenderen.

Er vi i ferd med å gjøre
barn og unge til pyser? 
VINTER
Kjell Stamnes
Fossum

norske vinterforhold. Det gjel-
der busser, biler i hjemmesyke-
pleien og skinnegående materi-
ell.

En så omfattende overgang til
elbusser så tidlig i en teknologi-
utvikling har vist seg å være en
fiasko. Hvem har ansvaret for
dette?

Sjåfører må ha gode ferdighe-
ter i å kjøre på vinterforhold.

rene om å gå av. Forklaringen
sjåføren ga, var at han hadde
fått telefon fra et eller annet
kontor om at han ikke fikk lov å
kjøre videre på grunn av føre-
forholdene.

Det er et helt utrolig opplegg.
Fullstendig mangel på tillit til
sjåførene som selv opplever
føreforholdene. Hvis det ikke er
tillit til sjåførenes kjøreferdig-
heter på vinterføre, så må dere
ha andre sjåfører eller gi dem
tilstrekkelig trening.

En dag i forrige uke var alle
bussrutene i Bærum ute av
drift. Togene går ikke på grunn
av værforholdene. Stadig får vi
høre at skoler stenges på grunn
av værforholdene. Hjemme-
sykepleien får ikke besøkt per-
soner som har behov for daglig
oppfølging.

Er det dette vi kaller utvikling
av offentlige tjenester til det
bedre for innbyggerne? Nei,
dette er altfor dårlig håndtert av
mange offentlige instanser.

Dette er så ille at det må til
kraftfulle tiltak. Først og fremst
må alle ha utstyr som tåler

altfor lav for å stenge skoler og
barnehager. Er vi i ferd med å
gjøre barn og unge til pyser?

Som innbyggere må vi lære
oss til å håndtere ubehagelige
og vanskelige situasjoner. Å
stenge ned har store konse-
kvenser for mange, så terskelen
må være svært høy før man gjør
det.

Offentlige instanser må også
slutte å komme med pekefinge-
ren og «henstille til å bruke
hjemmekontor». Dette er en sak
mellom arbeidsgiver og ar-
beidstager, som er de rette til å
vurdere dette.

Til politikere og ledere i of-
fentlige instanser:

Denne vinteren har dere ikke
levert i henhold til forventnin-
gene. Det må til kraftfulle korri-
gerende tiltak.

Store variasjoner i været må
vi leve med, og det må dere
kunne håndtere.

Det er dere politikere (bevil-
gende myndighet) i samspill
med ledere i ulike etater som
har ansvaret for å få ting til å
fungere til innbyggernes beste.

«Nei, dette er alt-
for dårlig hånd-
tert av mange
offentlige instan-
ser.»

Jeg vokste opp på landsbygda i
Inn-Trøndelag på 50- og 60-tal-
let. Det var mye snø, regn og
uvær.

Jeg opplevde aldri at skoler
ble stengt. Jeg opplevde aldri at
veier var stengt på grunn av snø
og is. Jeg opplevde aldri at det
kom henstillinger fra offentlige
instanser om å «holde seg hjem-
me, og ikke ut å kjøre».

Denne vinteren har vi i Oslo-
området opplevd mye som ikke
fungerer på grunn av værfor-
holdene.

Busser går ikke, enten fordi
bussene ikke er egnet til å tåle
snøforholdene eller kulden, el-
ler fordi sjåførene ikke får lov å
kjøre.

En dag før jul med fine vin-
terforhold tok jeg bussen fra
Eiksmarka til Fossum Terrasse.
På holdeplassen før jeg skulle
gå av, ber sjåføren alle passasje-

De to siste månedene har
også avdekket svikt i beredska-
pen på mange områder. Det er
lett å forstå at kulde har konse-
kvenser for elektriske kjøretøy.
Men da må det finnes bered-
skap for å håndtere dette uten
at det går ut over brukerne av
tjenestene.

Det virker som at terskelen er

FOTO: EVA GROVEN

– Tenk at jeg skulle bli fulgt opp
på en slik måte, skriver innsen-
deren om en erfaring med
Bærum sykehus.

En opplevelse
jeg vil huske
Å være hannkjønn, passert 75
år, og med feber som føltes
høyere enn det termometeret
viser, er en utfordring. Å kom-
me i resepsjonen på Bærum
sykehus klokken litt før 03.00
om natten er jeg ikke alene om
å ha opplevd.

Der ble jeg møtt av et blidt
ansikt som spør: – Hva kan jeg
hjelpe deg med?

Feberen sank mange grader,
og humøret steg tilsvarende.

Etter noen undersøkelser og
tester fikk jeg tildelt en seng
og et rom. Her ble det foretatt
flere undersøkelser og mange
prøver. Ikke minst fikk jeg en
del medisiner.

Formen kom tilbake og etter
å ha bli dullet med i to dager,
fikk jeg lov til å reise hjem
igjen. Dette var hyggelig.

Episoden ble nesten glemt
inntil jeg fikk en telefon fra en
som presenterte seg som lege
ved Bærum sykehus. – Du var
innlagt her for en snau måned
siden. En av prøvene vi tok,
viser at du kanskje bør komme
tilbake slik at vi kan få tatt
noen nye blodprøver av deg.

Jeg må si jeg reagerte posi-
tivt på å få denne oppfølgin-
gen. Det klages jo på helseve-
senet at de ikke gjør jobben
sin. Men for meg må jeg si at
jeg ble glad og litt stolt.

Tenk at jeg skulle bli fulgt
opp på en slik måte! Her må
jeg si at de fortjener litt ros.
Under en halvtime etter tele-
fonen var jeg på plass og tok
nye blodprøver.

Men for å være litt negativ,
telefonen kom fra et femsifret
nummer jeg ikke kjente. Jeg
lurte kanskje på om det var en
spørreundersøkelse, eller om
noen som skulle selge meg
noe, slik at jeg vurderte om jeg
skulle svare eller ikke. Heldig-
vis svarte jeg.

Muligens burde slike telefo-
ner komme fra et annet num-
mer, et mer «normalt» num-
mer? Jeg bare spør.

Per Døving
Haslum

Hvor fort skal Bærum vokse?
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– Hvilke prognoser for befolk-
ningsvekst er det Høyre ønsker å
legge til grunn for å dimensjonere
boligbyggingen? spør innsen-
derne. Her fra en utbygging på
Fornebu.

allerede i 2043.
Kommuneplanens samfunns-

del sier at Bærum skal ta sin del
av befolkningsveksten i Oslo-
området, uten å konkretisere
hva dette betyr. Vi mener at det
vil være klokt å bruke SSBs pro-
gnoser hvis Bærum skal behol-
de sitt grønne preg.

Takk til Elisabeth Gjølme for
forsøket på å oppklare at Bæ-
rum både skal øke og dempe
boligbyggingen, i Budstikka for
20. januar («Viktig å få fart i bo-
ligbyggingen»).

Vi er glade for at Høyre vil be-
vare landbruksområder, natur
og grønne lunger. Men hvilke
prognoser for befolkningsvekst
er det Høyre ønsker å legge til
grunn for å dimensjonere bolig-
byggingen?

Statistisk sentralbyrås pro-
gnose på 17 prosent, som Gjøl-

me viste til i 2022, eller Bærum
kommunes langtidsplaner, som
hun viser til i 2024?

Det er jo gjennom å velge om-
fang på boligbygging over tid at
Bærum selv kan bidra til å styre
vekst i folketallet.

Valg av prognose betyr mye,
siden prognosen til SSB tilsier at
befolkningen skal vokse med
cirka 21.000 frem til 2050, mens
det i Bærum kommunes egen
langtidsplan ifølge Gjølme er
lagt opp til at befolkningen skal
vokse med 30.000 til 160.000

Elisabeth Blichfeldt
(styreleder i Bærum lokallag av 

Fortidsminneforeningen)
Kari Balke Øiseth

(styreleder i Naturvernforbundet i 
Bærum)
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